



ບົດຮຽນ ໂຮງຮຽນວັນອາທິດ  
ວັນອາທິດ ທີ 10 ທັນວາ 2017 (12-10-2017)

ພຣະເຊຊູສິດສອນ  
ແມ່ນຫຍັງຄືຄວາມມ່ວນອອນຊອນທີ່ສຸດໃນການຮຽນຮູ້ສິ່ງໃໝ່?

ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ: ການເຊື່ອຟັງຄຳສອນຂອງພຣະເຊຊູນຳໄປສູ່ຊີວິດທີ່ມີໝາກຜົນ.

ພຣະຄັມພິຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ໃຫ້ທ່ານຄິດເຖິງນາຍຄຣິດທີ່ທ່ານມັກທີ່ສຸດ: ຈະເປັນຊັ້ນປະຖົມ, ມັດທະຍົມປາຍ, ວິທະຍາລັຍ, ຫຼືໃນການຝຶກຊ້ອມ  
ງານ. ທ່ານອາດຈະຊອບໃຈຕໍ່ຜູ້ທີ່ສອນນັ້ນຫຼາຍເພາະວ່ານາຍຄຣິດໄດ້ຕົກຢູ່ໃນກໍຣະນີອັນນຶ່ງຫຼືຫຼາຍກວ່ານັ້ນໃນກຸ່ມເຫຼົ່າ  
ນີ້: ນາຍຄຣິດທີ່ຮູ້ຈັກວິຊານັ້ນຢ່າງລະອຽດທັງທາງໃນທາງນອກ, ນາຍຄຣິດຜູ້ທີ່ຮູ້ກວິຊານັ້ນແລະກະຕືລືລົ້ນກຸ່ງວັກບັນ,  
ແລະນາຍຄຣິດຜູ້ທີ່ເປັນຫ່ວງຢ່າງແທ້ຈິງຕໍ່ພວກນັກຮຽນຂອງເຂົາເຈົ້າ.

ຫຼາຍຄົນໃນພວກເຮົາທີ່ໄດ້ເລືອກເອົາວິຊາສະເພາະເປັນອາຊີບເພາະວ່ານາຍຄຣິດໄດ້ຊຸກຍູ້ໃຈພວກເຮົາໃຫ້ຕິດຕາມ  
ວິຊານັ້ນ. ແລະນາຍຄຣິດຫຼາຍຄົນທີ່ໄດ້ກາຍເປັນນາຍຄຣິດ ເພາະວ່ານາຍຄຣິດອື່ນໆໄດ້ເປັນຕົວຢ່າງບັນດິນໃຈພວກ  
ເຂົາເຈົ້າ. ການສຶກສາຮຳຮຽນບໍ່ແມ່ນຂອງງ່າຍສະເລ່ຍໄປ, ແຕ່ວ່ານາຍຄຣິດທີ່ດີສຸດຍອດໄດ້ຊ່ວຍພວກເຮົາພັດທະນາໃຫ້ມີ  
ຄວາມຫົວກະຫາຍທີ່ຈະຮຽນຮູ້.

ພຣະເຊຊູໄດ້ສິດສອນໂດຍໃຊ້ຫຼັກການສາມຢ່າງນີ້. ໃນລະຫວ່າງການຮັບໃຊ້ວຽກງານຂອງພຣະອົງໃນໂລກນີ້,  
<sup>1</sup>ພຣະເຊຊູຮູ້ຈັກຢ່າງແນ່ນອນໃນສິ່ງທີ່ພຣະອົງກຳລັງກ່າວຢູ່ນັ້ນ. <sup>2</sup>ພຣະອົງໄດ້ສິດສອນດ້ວຍຄວາມກະຕືລືລົ້ນ, ແລະ  
<sup>3</sup>ພຣະອົງຮັກພວກທີ່ພຣະອົງໄດ້ສິດສອນຢ່າງຈິງໃຈ. ແຕ່ວ່າການສິດສອນຂອງພຣະເຊຊູຍັງມີອົງປະກອບອັນສຳຄັນ  
ອື່ນອີກ: ການສິດສອນຂອງພຣະອົງຍັງປະກອບດ້ວຍການປ່ຽນແປງຊີວິດ. ຄວາມຈິງແລ້ວ, ພວກເຮົາຈະເຫັນຖ້າພວກ  
ເຮົາສືບຕໍ່ເບິ່ງໃນຂ່າວປະເສີດພຣະທັມາຣະໂກ, ການສິດສອນຂອງພຣະເຊຊູແມ່ນການປ່ຽນແປງຊີວິດຢ່າງຕອດໄປ  
ເປັນນິດ, ແລະມັນນຳພວກເຮົາໄປສູ່ການດຳລົງຊີວິດທີ່ມີໝາກຜົນ.

ພຣະຄັມພິກ່າວວ່າຢ່າງໃດ? (ຈິ່ງເບິ່ງຕາມຂໍ້ 1, 2 ແລະ 3 )

ການສຶກສາພຣະຄັມພິ

1. ມາຣະໂກ 4:1-2ກ.

1. ແລ້ວພຣະອົງຊົງຕັ້ງຕົ້ນສັ່ງສອນຢູ່ແຄມທະເລອີກ ປະຊາຊົນຫຼວງຫຼາຍໄດ້ພາກັນມາຫາພຣະອົງ ຈົນພຣະອົງໄດ້ສະ  
ເດັດເຂົ້າປະທັບໃນເຮືອທີ່ທະເລ ແລະປະຊາຊົນຢູ່ບົກແຄມຝັ່ງ. 2ກ. ພຣະອົງໄດ້ຊົງສອນເຂົາຫຼາຍປະການເປັນຄຳອຸປະ  
ມາ...

ຂນະທີ່ການຮັບໃຊ້ຊຸມຊົນຂອງພຣະເຊຊູໃນຈຸດນີ້, ມີຜູ້ຊົນຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍມາເຕົ້າໂຮມຫຸ້ມຫໍ່ເພື່ອຟັງຄຳສັ່ງສອນ  
ຂອງພຣະອົງຈົນພຣະອົງຕ້ອງໄດ້ຂຶ້ນເຮືອແລະໄດ້ຍູ້ອອກຈາກແຄມຝັ່ງເພື່ອວ່າທຸກຄົນຈະໄດ້ເຫັນແລະໄດ້ຍິນພຣະອົງ.  
ສິ່ງທີ່ທ້າສົນໃຈ, ພວກເຮົາຮູ້ວ່າພວກຄົນເຫຼົ່ານີ້ຈຶ່ງຢູ່ລາດໃຈຕໍ່ຄຳສອນຂອງພຣະເຊຊູເພາະວ່າມັນບໍ່ເໝືອນກັບສິ່ງທີ່

ພວກເຂົາໄດ້ຍິນມາກ່ອນ (ເບິ່ງ ມຮກ 1:22), ແຕ່ວ່າພວກເຮົາບໍ່ເຫັນຫຍັງທີ່ຊື່ໃຫ້ເຫັນວ່າພວກເຂົາໄດ້ເຮັດຕາມສິ່ງທີ່ພຣະອົງໄດ້ກ່າວເຖິງ.

ຄວາມຈິງແລ້ວກໍເໝືອນກັນກັບຄົນສ່ວນຫຼາຍໃນສັມຍນີ້ ຫຼາຍໆຄົນໃນສັງຄົມຂອງພວກເຮົາເຊື່ອວ່າພຣະເຢຊູເປັນຄຣູສອນຝ່າຍສິນທັມທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່, ແຕ່ວ່າພວກເຂົາພາດຕໍ່ການປ່ຽນແປງອັນເປັນຈິງທີ່ຊ້ອນຢູ່ເບື້ອງຫຼັງຄຳສັ່ງສອນຂອງພຣະອົງ. ພວກເຮົາຕ້ອງເຂົ້າໃຈວ່າພຣະເຢຊູຕ້ອງໄດ້ໃຊ້ເວລາໃນການສົດສອນ ເພື່ອຄົນຈະໄດ້ຮູ້ວ່າພຣະອົງຄືຜູ້ໃດ, ພຣະເຈົ້າຄືຜູ້ໃດ, ຈະດຳເນີນຊີວິດທີ່ມີສາຍຄວາມພັນອັນຖືກຕ້ອງກັບພຣະເຈົ້າແລະຄົນອື່ນໆຢ່າງໃດ, ແລະປະສົບການຊີວິດອັນຫຼາຍເຫຼືອລື້ນຢ່າງໃດ.

ກຸນແຈດອກນຶ່ງທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ສອນກໍແມ່ນທາງຄຳອຸປະມາ, ຊຶ່ງເປັນເຣື່ອງສັ້ນເພື່ອສອນໃຫ້ເຫັນເຖິງຈຸດອັນມີຄວາມໝາຍ. ຄຳເວົ້າໃນພາສາກຣີກສຳລັບ “ຄຳອຸປະມາ” ນຳຄວາມຄິດຂອງບາງຢ່າງ ທີ່ນອນຄຽງຂ້າງບາງຢ່າງສຳລັບເປົ້າໝາຍຂອງການປຽບທຽບ. ສ່ວນຫຼາຍມັນກໍເປັນການຍາກສຳລັບຄົນຊາວຕາເວັນຕົກທີ່ຈະເຂົ້າໃຈວ່າເປັນຫຍັງພຣະເຢຊູຈຶ່ງເລືອກການສອນຄວາມຈິງອັນສຳຄັນເປັນຄຳອຸປະມາແທນທີ່ຈະເວົ້າໂດຍຕົງແລະການອະທິບາຍວ່າພຣະອົງໝາຍເຖິງຫຍັງ, ແຕ່ວ່າຄົນໃນສັມຍພຣະເຢຊູລ້ຽງເຄີຍກັບວິທີການສື່ສານແບບນັ້ນ.

ສັມຍໃໝ່, ແນວຄິດຂອງພວກຕາເວັນຕົກຄິດໃນລະບົບຂອງລຳດັບແລະການໃຊ້ເຫດຜົນ, ແຕ່ວ່າຫົວບູຮານ, ແນວຄິດຊາວຍີວໄດ້ຄິດໄປໃນທາງເປັນຮູບພາບແລະຕົວຢ່າງຕ່າງໆ. ຄຳອຸປະມາບໍ່ໄດ້ຝັງມູນຄວາມຈິງ; ແທນທີ່, ຫຼັກການພື້ນຖານໃນຄຳອຸປະມາກໍຄື “ການລີ້ໃນສາຍຕາທີ່ມີນູ” ໃນທາງນີ້ຜູ້ທີ່ເຂົ້າໃຈວ່າພຣະເຢຊູກຳລັງເວົ້າຫຍັງ ກໍຈະເຂົ້າໃຈຢ່າງແນ່ນອນຕໍ່ສິ່ງທີ່ພຣະອົງກຳລັງກ່າວຢູ່ນັ້ນ.

ແມ່ນຫຍັງຄືຜົນປະໂຫຍດແລະການທ້າທາຍຂອງການໃຊ້ເຣື່ອງຕ່າງໆໃນການເປີດເຜີຍຄວາມຈິງ?

ເວລາໃດທີ່ພວກເຮົາສຶກສາຮູ້ຮຽນຄຳອຸປະມາຂອງພຣະເຢຊູ, ພວກເຮົາຕ້ອງສຳນຶກເຖິງສີ່ປະການນີ້:

1. ຄຳອຸປະມາແມ່ນເຣື່ອງນິທານກັບແຜນການທີ່ວາງໄວ້.
2. ຄຳອຸປະມາເລັ່ງເຖິງເຫດການຊີວິດຈິງທີ່ຄ້າຍຄືພວກທີ່ຟັງພຣະເຢຊູ
3. ຄຳອຸປະມາແມ່ນສຳລັບເປົ້າໝາຍຂອງການໃຫ້ຄຳແນະນຳ, ບໍ່ແມ່ນການບັນເທີງ.
4. ຄຳອຸປະມາສອນເຖິງຄວາມຈິງອັນນຶ່ງ. ມັນບໍ່ແມ່ນການແອບແຜງຄວາມຈິງຫຼາຍໆອັນເຊື່ອງຊ້ອນຢູ່ໃນມັນ.

ສິ່ງທີ່ພຣະເຢຊູຕ້ອງການໃຫ້ພວກເຮົາເຂົ້າໃຈນັ້ນກໍຕັ້ງຢູ່ທາງໜ້າຂອງພວກເຮົາຮຽບຮ້ອຍແລ້ວ. ພວກເຮົາແຕ່ລະຄົນມີທາງເຂົ້າສູ່ຄວາມຈິງກ່ຽວກັບພຣະເຈົ້າ; ພາຣະໜັກແມ່ນຢູ່ທີ່ພວກເຮົາທີ່ຈະຍຶດເອົາຄວາມຈິງນັ້ນແລະເຮັດວຽກໜັກເພື່ອເອົາມາປະກອບໃຊ້ໃນຊີວິດຂອງພວກເຮົາ.

**2. ມາຣະໂກ 4:2-7**

2...ແລະໃນການສອນນັ້ນພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, 3. “ຈົ່ງຟັງເຖິນ ມີຄົນນຶ່ງອອກໄປຫວ່ານພືດ. 4. ແລະເມື່ອກຳລັງຫວ່ານຢູ່ນັ້ນ ລາງເມັດກໍຕົກຕາມທາງແລ້ວນິກກໍມາກິນເສັງ. 5. ລາງເມັດກໍຕົກໃສ່ບ່ອນທີ່ຫຼາຍດິນໜ້ອຍຈຶ່ງອອກຂຶ້ນໂລດເພາະດິນບໍ່ເລິກ. 6. ເມື່ອຕາເວັນອອກມາກໍແທ້ມ ຈຶ່ງທຽວແຫ້ງໄປເພາະບໍ່ມີຮາກ. 7. ລາງເມັດກໍຕົກກາງພຸ່ມໜາມ ໜາມກໍປົ່ງຂຶ້ນທຸ້ມຮັດເສັງ ຈຶ່ງບໍ່ເກີດຜົນ.

ພວກທີ່ໄດ້ຍິນພຣະເຢຊູກ່າວຄຳອຸປະມາເປັນຄັ້ງທຳອິດກໍຈະເຂົ້າໃຈທັນທີໂລດເຖິງດິນສີ່ປະເພດລວມທັງພຣະຄຳຂໍ້ນີ້ດ້ວຍ. ການປູກຝັງພືດໃນເຂດປາລິສຕິນບໍ່ແມ່ນຂອງງ່າຍ. ຊາວນາຕ້ອງເປັຖິງເມັດພືດໃສ່ຫຼັງ, ຍື່ມີຈິກເອົາເມັດພືດໃນຖົງທາງຫຼັງ, ແລະກໍຫວ່ານເມັດໃຫ້ໂກແລະກວ້າງເພື່ອວ່າເມັດຈະໄປໂກເທົ່າທີ່ຈະໂກໄດ້ໃຫ້ທົ່ວໜ້າດິນ.

ສະພາບຂອງດິນແມ່ນໝາຍຄວາມວ່າບໍ່ແມ່ນທຸກໆເມັດຈະເກີດຜົນ, ດັ່ງນັ້ນເປົ້າໝາຍຂອງລາວກໍຄືກະຈາຍເມັດພືດໃຫ້ຫຼາຍເທົ່າທີ່ຈະຫຼາຍໄດ້. ນີ້ຄືດິນສາມປະເພດທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ບັນລະຍາຍເຖິງ:

➤ **ດິນແຂງ.** ດິນປະເພດທີ່ນຶ່ງເປັນຕົວແທນຂອງຜູ້ທີ່ໄດ້ຍິນພຣະຄຳຊຶ່ງເຮັດໃຫ້ໃຈຕົວເອງແຂງກະດ້າງຕໍ່. ຄົນແບບນີ້ບໍ່ມີຄວາມປາຖນາສຳລັບພຣະເຈົ້າ, ດັ່ງນັ້ນພຣະຄຳຂອງພຣະອົງຈຶ່ງບໍ່ສາມາດທະລຸເຂົ້າແລະຢັງຮາກໄດ້. ພວກເຂົາໄດ້ຍິນພຣະຄຳແລະເວົ້າວ່າ: “ບໍ່, ໄດ້ແລ້ວຂອບໃຈ, ມັນບໍ່ແມ່ນສຳລັບຂ້ອຍດອກ.”

➤ **ດິນທີ່ມີຫີນ.** ດິນບາງບ່ອນໃນພິລິສຕິນກໍໜາສອງສາມຂໍ້ມືແລ້ວ. ເບິ່ງໜ້າຄືຈະເກີດຜົນເມື່ອເບິ່ງທາງເທິງ, ແຕ່ວ່າເມື່ອຮາກຂອງພືດກະທົບກັບແຜ່ນຫີນ, ມັນບໍ່ມີທາງໄປຕໍ່ອີກແລ້ວ. ອາກາດບໍ່ດີທຳອິດອອກມາກໍເຮັດໃຫ້ມັນຮຸ່ງແຫ້ງໄປ. ໃນທາງດຽວກັນ, ຫຼາຍຄົນທີ່ໄດ້ສົນໃຈໃນການຕິດຕາມພຣະເຢຊູກໍອອກປາກສເນີເປັນທາງການເທົ່ານັ້ນໃນການຮັບເອົາແລະເຊື່ອ. ພວກເຂົາຢູ່ບໍ່ໄດ້ດິນ.

ຢູ່ໃສທີ່ທ່ານໄດ້ເຫັນດິນແຕ່ລະຢ່າງເປັນຕົວແທນໃນສັງຄົມຂອງພວກ

➤ **ດິນທີ່ມີໜາມຫຸ້ມຮັດ.** ພຣະເຢຊູໄດ້ໃຊ້ດິນປະເພດນີ້ບັນລະຍາຍພວກທີ່ໄດ້ຍິນພຣະຄຳຂອງພຣະອົງ, ເຖິງປານນັ້ນກໍຍັງອະນຸຍາດໃຫ້ສິ່ງອື່ນໆອີກລັກລອບເອົາຄວາມຕັ້ງໃຈຂອງພວກເຂົາ: “ຄວາມກັງວົນຂອງສັມຍນີ້, ຄວາມຫຼອກລວງຂອງຄວາມຮັ່ງມີ, ແລະຕັນຫາສິ່ງອື່ນໆອີກເຂົ້າມາຫຸ້ມຮັດພຣະຄຳ” (ຂໍ້ 19). ຄົນສ່ວນຫຼາຍກຳລັງພະຍາຍາມໃຫ້ມີທັງສອງທາງອາດຈະໄດ້ພົບໝາກຜົນບາງຢ່າງເລີຍເກີດແຄ້ນ(ຄາຄໍ) ໂດຍການເຂົ້າເຝົ້າອຸທິຕິນຂອງພວກເຂົາໄປສູ່ຢ່າງອື່ນອີກ ແທນທີ່ຈະຢູ່ໃນພຣະຄຣິດ.

ດິນທັງສາມປະເພດນີ້ສາມາດຮວມເຂົ້າກັນເປັນດິນປະເພດດຽວ: ດິນບໍ່ເກີດຜົນ. ມັນກໍກະຈ່າງແຈ້ງຈາກການສິດສອນຂອງພຣະເຢຊູທີ່ວ່າ, ເຖິງແມ່ນວ່າທຸກໆຄົນມີທາງຜ່ານເຂົ້າສູ່ຄວາມຈິງຂອງພຣະເຈົ້າ ບໍ່ແມ່ນທຸກຄົນຕອບສນອງໃນທາງທີ່ຄືກັນ. ບໍ່ແມ່ນທຸກຄົນໄວ້ວາງໃຈພຣະເຈົ້າ, ເຊື່ອຟັງພຣະຄຳຂອງພຣະອົງ, ແລະຍອມໃຫ້ພຣະຄຳຢັງຮາກ. ຂອບພຣະຄຸນພຣະເຈົ້າ. ຍັງມີດິນອີກປະເພດນຶ່ງ.

ເປັນຫຍັງຈຶ່ງສຳຄັນ ທີ່ພວກເຮົາເຂົ້າໃຈວ່າຕ່າງຄົນຕ່າງຕອບສນອງຕໍ່ຄວາມຈິງຂອງພຣະເຈົ້າໃນທາງທີ່ແຕກຕ່າງກັນ?

### 3. ມາຣະໂກ 4:8-9

8. ລາງເມັດກໍຕົກໃສ່ດິນດີ ແລ້ວງອກງາມຈະເຣີນຂຶ້ນ ເກີດຜົນໄດ້ສາມສິບຕໍ່ ຫົກສິບຕໍ່ ແລະຮ້ອຍຕໍ່. 9. ແລ້ວພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ, “ຜູ້ໃດມີຫູຢາກຟັງ ຈົ່ງຟັງເອົາ.”

➤ **ດິນດີ.** ດິນທີ່ຍັງເຫຼືອຢູ່ທີ່ແຕກຕ່າງຈາກດິນອື່ນໆ : ການຍຶດຢູ່ໄດ້ແລະເກັບຮັບເມັດພືດແລະປາສຈາກຫີນແລະໜາມ, ໄດ້ກາຍເປັນສິ່ງທີ່ເກີດດອກອອກຜົນ. ຊຶ່ງແມ່ນສິ່ງທີ່ງ່າຍດາຍ, “ດິນດີ.” ສາວົກແທ້ຂອງພຣະເຢຊູໄດ້ຍິນພຣະຄຳແລະກໍຮັບເອົາໄວ້, ໃຫ້ພຣະຄຳງອກຂຶ້ນໃນຫົວໃຈຂອງພວກເຂົາ, ແລະຫຼີກເວັ້ນຢ່າງລະມັດລະວັງຈາກສິ່ງຕ່າງໆທີ່ຈະກົດກັນການເຕີບໂຕຂອງພຣະຄຳ.

ມາເຖິງຈຸດນີ້, ພວກຜູ້ຄົນກໍຄົງຈະເຂົ້າໃຈສິ່ງທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ເລັ່ງເຖິງຜູ້ຫວ່ານ, ເມັດພືດ, ແລະດິນ. ແຕ່ວ່າພຣະເຢຊູໄດ້ເພີ່ມບາງຢ່າງທີ່ດີກວ່າທັມມະດາ: ຣະດູການເກັບກຸ່ວ. ໃຫ້ຄິດເຖິງສະພາບຂອງດິນທີ່ພິລິສຕິນ ແລະການຫວ່ານເມັດພືດຂອງພວກເຂົາເຈົ້າ, ຊາວນາມຸ້ງຫວັງໄດ້ສືບເທົ່າຂອງຜົນລະປູກກໍຖືວ່າໄດ້ດີທີ່ສຸດແລ້ວ. ແຕ່ວ່າພຣະເຢຊູໄດ້ພາເຂົາເຈົ້າໃຫ້ໄປໂກກວ່າຄວາມຄາດໝາຍນັ້ນອີກ. ເມື່ອພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າຕັ້ງຮາກໃນຊີວິດຂອງຜູ້ໃດຜູ້ນຶ່ງ ພຣະອົງໄດ້ເວົ້າວ່າ, ມັນຈະເກີດດອກອອກຜົນເພີ່ມເຕີມ “ສາມສິບ, ຫົກສິບ, ແລະຮ້ອຍຕໍ່.”

ສິ່ງທີ່ໜ້າສົນໃຈອັນນຶ່ງ, ທ່ານມາຣະໂກໄດ້ບັນທຶກຄຳອຸປະມາເລື່ອງດົນກ່ອນທີ່ທ່ານຈະໄດ້ຂຽນຄຳອຸປະມາຂອງພຣະເຢຊູເລື່ອງອື່ນໆແລະການສອນເລື່ອງສະເພາະເຈາະຈົງ. ຄຳອຸປະມາເລື່ອງນີ້ເປັນກຸນແຈໃຫ້ແກ່ການສັ່ງສອນເລື່ອງອື່ນໆຂອງພຣະເຢຊູ ເພາະວ່າໄດ້ເວົ້າກ່ຽວກັບຫົວໃຈຂອງພວກເຮົາ. ການທີ່ໄດ້ຮູ້ຈັກວ່າພຣະເຢຊູກຳລັງເວົ້າຢູ່ນັ້ນຍັງບໍ່ພຽງພໍເທື່ອ; ສິ່ງທີ່ໄດ້ເຮັດໃຫ້ເກີດການແຕກຕ່າງນັ້ນແມ່ນສິ່ງທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງເຮັດກັບຄວາມຈິງເຫລົ່ານັ້ນ.

ພຣະເຢຊູໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນຄຳອຸປະມານີ້ໃນຂໍ້ທີ 3 ດ້ວຍຄຳສັ່ງຄຳດຽວ “ຈົ່ງຟັງ!” ພຣະອົງລົງທ້າຍຄຳອຸປະມາດ້ວຍຄຳແນະນຳທີ່ຄ້າຍຄືກັນ: “ຜູ້ໃດມີຫຼູຢາກຟັງ ຈົ່ງຟັງເອົາ.” ໃນພຣະທັມຄັ້ງນີ້, ຄຳວ່າໄດ້ຍິນບາງຢ່າງມີຄວາມໝາຍຫຼາຍໄປກວ່າໄດ້ຍິນເປັນສຽງເທົ່ານັ້ນ; ຊຶ່ງໄດ້ຊັກນຳໃຫ້ເກີດຄວາມຄິດແຫ່ງການເຂົ້າໃຈແລະການຕອບສະໜອງຄືນ. ເມື່ອພຣະຄັ້ງນີ້ກ່າວວ່າ ພຣະເຈົ້າໄດ້ຍິນຄຳອ້ອນວອນອະທິຖານຂອງພວກເຮົາ, ກໍໝາຍຄວາມວ່າພຣະອົງຕອບຄຳອະທິຖານນັ້ນ. (ເບິ່ງ 1 ໂຢຮັນ 5:14-15.) ໃນທຳນອງດຽວກັນ, ພວກເຮົາກໍຖືກຮຽກເອີ້ນໃຫ້ຟັງວ່າພຣະເຈົ້າກຳລັງສັ່ງພວກເຮົາໃຫ້ເຮັດຫຍັງ ແລະໃຫ້ຕອບພຣະອົງຢ່າງຖືກຕ້ອງ.

ພຣະເຈົ້າສາມາດກະທຳສິ່ງຍິ່ງໃຫຍ່ໃນຊີວິດຂອງພວກເຮົາໂດຍເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາມີໝາກຜົນແລະຫຼາຍເຫຼືອລົ້ນສຳລັບຣາຊອານາຈັກຂອງພຣະອົງ, ແຕ່ໝາກຜົນເຫຼົ່ານັ້ນ ຂຶ້ນຢູ່ກັບວ່າພວກເຮົາໄດ້ເຮັດຫຍັງກັບພຣະຄຳຂອງພຣະອົງ. ການທີ່ຮູ້ຈັກວ່າພຣະຄັ້ງນີ້ກ່າວຢ່າງໃດນັ້ນເປັນສິ່ງສຳຄັນ, ແຕ່ເມື່ອພວກເຮົາເຊື່ອຟັງເທົ່ານັ້ນ ຊີວິດຈຶ່ງມີການປ່ຽນແປງ. ໃຫ້ພວກເຮົາໄດ້ຍິນວ່າພຣະເຢຊູເວົ້າຫຍັງກັບພວກເຮົາ ແລະໃຫ້ພວກເຮົາເຊື່ອຟັງຄວາມພຣະອົງ.

ແມ່ນຫຍັງຄືໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບຂອງພວກເຮົາໃນຂັ້ນຕອນທີ່ໄດ້ບັນລະຍາຍໃນຄຳອຸປະມານີ້?

### ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

ທ່ານຈະເຊື່ອຟັງພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າຢ່າງໃດ? ສເນີໃຫ້ເອົານຶ່ງຫຼືຫຼາຍກວ່ານັ້ນຂອງຂັ້ນຕອນເຫຼົ່ານີ້ໃນວັນຂ້າງໜ້າທີ່ຈະມາເຖິງນີ້.

- **ເຂົ້ານົກ.** ແມ່ນຫຍັງໃນຊີວິດຂອງທ່ານທີ່ນ່ວງໜ່ວງຄວາມສາມາດຂອງທ່ານທີ່ຈະໄດ້ຍິນແລະຟັງຄວາມພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າ? ຫວງຖາມພຣະເຈົ້າໃຫ້ຊ່ວຍເຫຼືອທ່ານຍົກຍ້າຍສິ່ງຕ່າງໆທີ່ຖ່ວງດຶງທ່ານຈາກການໄວ້ວາງໃຈແລະການຕິດຕາມພຣະອົງ.
- **ນ້ຳ.** ໃຫ້ການອ່ານພຣະຄັ້ງນີ້ເປັນພາກສ່ວນນຶ່ງຂອງຊີວິດທ່ານ. ເລີ່ມຕົ້ນບັນທຶກ. ແຕ່ລະມື້, ໃຫ້ຂຽນໝາຍພິເສດວ່າພຣະເຈົ້າກ່າວຫຍັງໃນພຣະຄຳຂອງພຣະອົງ ແລະພິຈາລະນາວ່າທ່ານຈະຕ້ອງເຮັດຫຍັງເພື່ອເຊື່ອຟັງຄວາມພຣະອົງ.
- **ຫວ່ານ.** ວາງແຜນສຳລັບການແບ່ງປັນເລື່ອງທີ່ພຣະເຈົ້າກຳລັງສົດສອນທ່ານໂດຍຜ່ານພຣະຄຳຂອງພຣະອົງ. ໃຊ້ຫຼັກການສື່ສານແບບໃໝ່ໃນການບອກແກ່ຄົນອື່ນໆ. ຮ່ວມກິນເຂົ້າທຸ່ງກັບບາງຄົນຜູ້ທີ່ທ່ານສາມາດໝູນໃຈໃຫ້ອ່ານພຣະຄັ້ງນີ້ແລະເຊື່ອຟັງການສົດສອນຂອງພຣະເຈົ້າ.

ຄວາມຄິດຂອງການສົດສອນຄົນອື່ນໆກ່ຽວກັບພຣະເຢຊູອາດຈະເປັນການເຮັດໃຫ້ຢ້ານ ຫຼືແມ້ກະທັ້ງເອື້ອມບໍ່ເຖິງ. ແຕ່ຖ້າທ່ານຫາກເຕັມໃຈທີ່ຈະໄດ້ຍິນພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າ ແລະເຊື່ອຟັງຄຳແນະນຳຂອງພຣະອົງສຳລັບຊີວິດທ່ານ, ພຣະອົງຈະນຳທ່ານໄປເຖິງຈຸດໝາຍປາຍທາງ.